
ZEER GEHEIM 

MINISTERRAAD E x.nr. 
Nr.2957 

Notulen van 
de vergadering gehouden op vrijdag 9 maart 1962 in de Trêves
zaal, aangevangen 's morgens om tien uur en 's middags voort

gezet 

Aanwezig: De vice-minister-president Korthals en de ministers 
Van Aartsen, Beerman 1 Cals, Klompé, Marijnen, De 
Pous, Toxopeus (punten 1-14)1 Veldkamp, Visser en 
Zijlstra (Afwezig zijn de minister-president en 
minister Luns) 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen Bot 
(punt 2d), Calmeyer (punt 2d), GijzeIs (punten 9 
en 10), Van Houten (punten 2a-2d en 3), De Jong 
(punt 2d) en Schmelzer (punten 3, 10 en 18d) 

Secretaris: J.Middelburg 

1. Notulen van de vergadering van 1 maart 1962; opmerking n.a.v. 
bladz.6 Nieuw-Guinea 

Minister Zijlstra constateert, dat er een grote 
discrepantie is tussen het Amerikaanse antwoord, dat over
dracht van Nieuw-Guinea aan Indonesië grotesk zou zijn, en 
wat thans uit de telegrammen van minister Luns over het stand
punt der Amerikaanse regering naar voren komt. 

2. Buitenlands beleid -
a. Het algemene verdrag met de Duitse Bondsrepubliek 

Staatssecretaris Van Houten deelt mede, dat hij 
woensdag tevoren in Brussel een gesprek heeft gehad met de 
Duitse staatssecretaris Lahr over de twee kwesties die na de 
ondertekening van het algem~en verdrag met Duitsland zijn 
gerezen.LaprelEer heeft daarover gesteld, dat de Duitse rege 
ri:ag de tekst inz:sruEe de sogenaaHide splitsingstheorie waarvan 
~Q t CO~g ept afkoms ti gis van de .. \KY ongewi j ~i gd mo etaan .. 
vaarden en dat als sij l,lfijrzigingen 'Nil men moet terugv-allen 
op het oude concept. Afgesproken is, dat . prof.Riphagen d~zer 
dagen naar Bonn zal gaan om te trachten tot overeenst~mmlng 
te komen. Omtrent de winning van aardolie en aardgas ln het 
omstreden gebied in de Dollard-Eems-sector is afgesproken, 
dat er een lijn zal worden vastgesteld ten oosten waarvan 
Duitsland en ten Westen waarvan Nederland kan werken, met 
dien verstande, dat de geproduceerde hoeveelheid in het 
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bezorgd, dat (terwijl Nederland een terrein bij Delft heeft 
aangeboden, dat aanzienlijk beter is dan het terrein, dat 
bij Brussel beschikbaar zou zijn) dit toch weer buiten Ne
derland zal komen. Van Belgische zijde is men diplomatiek 
bijzonder actief geweest. Spreker acht het wenselijk, dat 
de minister-president een brief aan zijn Belgische ambtge
noot zendt, dat België Nederland hierbij niet dwars moet 
zi tten .• De voorzi tter stel t voor, dat minister Cals hierover 
overleg pleegt met Buitenlandse Zaken en met de minister
president. (Men moet dit punt echter niet vastknopen aan de 
kwestie van de Schelde-Rijnverbinding). Minister De Pous is 
het hiermede eens; Nederland steunt de Belgen door dik en 
dun als het over de vestiging van de EEG, Euratom enz.gaat. 
Spreker zou deze kwestie hoog willen opnemen. De raad ver
klaart zich ermede akkoord, dat minister Cals hierover met 
de minister-president spreekt. 

2 f. Nederlandse taal bij Europese Gemeenschappen 

Minister Cals heeft vernomen, dat de commissie
Fouchet, die zich bezig houdt met de overeenkomst voor een 
Europese unie, zich aan het beraden is over de talen van 
de gemeenschap. Het blijkt, dat men vier talen te veel vindt. 
Spreker is voornemens met Bui tenlandse Z-aken erover te spre
ken, dat men aan het gebruik van de Nederlandse taal vast-
houdt. De raad besluit, dat onzerzijds aan het 
gebruik van de Nederlandse taal zal worden vastgehouden. 

Minister Cals deelt voorts mede, dat de Belgische 
minister Fayat tegenover mr.Linthorst Homan zijn bevreemding 
heeft uitgesproken, dat in de stukken in de Engelse taal 
sprake is van Netherlands language; -di t moet volgens hem 
Dutch language zijn. Op Buitenlandse Zaken zegt men, dat 
sedert een kwart eeuw het woord "J)utch" wordt vermeden, maar 
dat heeft betrekking op ambassades, zaken, goederen enz., 
terwijl het hier alleen om de taal gaat. Spreker is voor
nemens nog met zijn Belgische ambtgenoot hierover te spreken. 

~ Europees energiebeleid (Brief van de minister van Economische 
Zaken ddt 28 februari 1962, nr.75782, met bijlage) 

Minister 1)e Pous merkt op, dat de resultaten t~r; 
aanzien van een Europees energiebeleid schril afst~ke~ blJ 
wat in Brussel op het terrein van het landbouwbeleld lS be
reikt. Het Nederlandse lid van de Hoge Autoriteit Spierenburg 
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vindt, dat de HA ter zake wel wat moet doen. Hij denkt aan 
een fusie voor dit doel tussen de KSG en de EEG. Spreker is 
hier wel voor, maar er zit een belangrijk politiek facet aan 
de zaak en daarom wil hij dit eerst in Ge ministerraad be
spreken. 

Staatssecretaris Van Houten ziet tegen dit plan 
de volgende bezwaren~ In de eerste plaats betekent deze be
perkte fusie een wijziging van het KSG-verdrag, waarmede de 
kansen voor ons streven naar een volledige fusie (ook met 
Euratom) zijn verkeken, In de tweede plaats acht spreker het 
voorstel van Spierenburg niet haalbaar, omdat de Franse rege
ring tegen is. In de derde plaats moet men vrezen, dat een 
verdragswijziging door Frankrijk zal worden aangegrepen om 
tot een beperking van het supranationale karakter van de 
KSG te komen. Minister De Pous merkt 0P1 dat de heer Spieren
burg niet aan verdragswijziging maar aan een protocol denkt. 
Minister Zijlstra acht het eerste en derde bezwaar van staats
secretaris Van Houten niet geheel consequent; fusie brengt 
immers zeker een verdragswijziging mee. Staatssecretaris Van 
Houten antwoordt, dat Buitenlandse Zaken voor een grote fusie 
het risico van beperking van de - supranationaliteit neemt. 

Minister De Pous wil het standpunt innemen, dat 
ook Euratom erbij betrokken moet worden. Het gaat erom of 
men ook langs deze weg de mogelijkheid var.. een ":-us:"e Ril aan
vatten. 

Minister Zijlstra staat uiterst huiverig tegenover 
een gemeenschappelijk energiebeleid, aangezien dat de tenden
tie heeft te dure produktie te beschermen. Spreker kan wel 
het streven steunen om tot een zekere personele unie te komen. 
maar dan zal men ook Euratom erbij moeten betrekken. De in
stelling hiervan is niet iets, dat in de ministerraad van de 
KSG kan worden beslist, maar wel is mogelijk, dat de Neder
landse minister zich bereid verklaart mee te denken met dit 
project. 

Minister Beerman wijst erop, dat het niet mogelijk 
is op dit punt met een protocol het KSG-verdrag te wijzigen o 

De bevoegdheden, die de HA krachtens dit verdrag heeft, kan 
men niet bij protocol wijzigen; deze bevoegdheden zijn tege-
lijk ook plichten. . 

Minister Zijlstra acht het maken van een begl~ met 
een personele unie wel belangrijk, vooral ook nu de ~A ln 
zekere mate werkeloos zit. te wachten. Staatssecretarls 
Schmelzer neemt aan dat minister De Pous deze kwestie alleen 
aan de ministerraad'voorlegt met de vraag of hij op ministe
rieel niveau akkoord kan gaan met wat de heer Spierenb~rg 
als doel stelt, met andere woorden een intentieverklarlng. 
Zoiets préjudicieert niet op de vraag hoe het gemeenschappe
lijk beleid eruit zal zien. Dat is een kwestie van nad~re 
uitwerking. Hetzelfde geldt ten aanzien van de vraag Ol 

Eura tom. · . · • 



, -
, 

4. -
5 • -

-9-
ZEER GEHEIM ministerraad 

9 maart 1962 

Euratom al of niet erbij betrokken wordt. Minister De Pous 
b~v~stigt, dat he~ ga~t om een onverbindend gesprek van de 
mlnlsters van de KSG ln Luxemburg over dit plan; spreker 
kent thans voldoende het standpunt van de ministerraad hier
over. 

Naturalisatie van Josef Gach en 21 anderen (Wetsontwerp) 

van het besluit acci 'ns 0 wi 'n en andere 
Ontwerp-besluit 

6. uitvoerin sbesluit omzetbelastin 
--~~~~~~~~~-=~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ 

7. Wi,jziging van het kleurstoffenbesluit warenwet (Ontwerp-besluit ) 

8. Vergoedingen voor de leden van de Grondkamers en de Centrale 
Grondkamer (Ontwerp-besluit) 

De punten 4 t/m 8 worden zonder discussie aanvaard. 

~ Vestigingsbesluit algemene ambulante handel (Ontwerp-besluit) 

Minister Beerman heeft de indruk, dat met het onder
havige besluit de vestigingsregeling wel wat overtrokken wordt. 
Staatssecretaris GijzeIs antwoordt, dat het hier een voort
zetting van erkenn ingsregelingen betreft, waartoe ook de 
SER heeft geadviseerd. De SER heeft ook voorgesteld de strikte 
venthandel (marskramers e.d.) erbuiten te laten, welk advies 
is gevolgd. 

Minister Zijlstra stelt de vraag of men voor een 
bloemenstalletje ook een verklaring van handelskennis moet 
hebben (artikel 4, tweede lid sub f). Staatssecretaris GijzeIs 
antwoordt, dat voor de ambulante handel in bloemen en planten 
een afzonderlijke regeling bestond en dat hierover nog een 
ontwerp-besluit zal worden ingediend. 

De raad verklaart zich vervolgens met dit ontwerp-
besluit akkoord. 

10. Wijziging •... ~ 


